
Sida 1(32) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
2023-01-26 

  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Tid:   Torsdagen den 26 januari 2023, klockan 18:00 – 20:10. Paus 
klockan 18:30 – 18:50.  

Plats: 
 

 Abbotsalen, Rydal konferenscenter, Rydal 

Beslutande:  (S) Pauli Kuitunen 

 (S) Peter Landgren 

 (S) AnnSofi Tureson 

 (S) Bo Petersson 

 (S) Tuula Vähäniemi 

 (S) Ulf Dahlberg 

 (S) Fredrik Tureson tjänstgör för Helen Eriksson 

 (S) Håkan Andersson 

 (S) Helena Johansson 

 (S) Yasin Abbes 

 (S) Anita Lomander 

 (S) Efkan Üstündag 

 (S) Birgitta Andersson 

 (S) Daria Cosevaia Johnsson tjänstgör för Niklas Emnér 

 (S) Agnetha Rodén 

 (C) Lena Ferm Hansson 

 (C) Ulla-Maj Persson 

 (C) Leif Sternfeldt 

 (C) Gisella Olsson 

 (C) Stefan Brunander 

 (V) Madeleine Nielsen tjänstgör för Karin Jageby 

 (V) Arthur Thiry 

 (V) Beatrix Wiberg 

 (V) Freddy Jensen 

 (MP) Lo Göthberg Larsson 

 (L) Niclas Svedberg tjänstgör för Maria Aronsson Dahl 

 (M) Tomas Ekberg 

 (M) Tomas Johansson 

 (M) Ann Iberius Orrvik 

 (M) Pär-Erik Johansson 
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 (M) Hampus Lepp tjänstgör för Elise Benjaminsson 

 (M) Rolf Skarin 

 (M) Charlotta Bornefalk tjänstgör för Ylva Höglund 

 (M) Magnus Lilliecrona 

 (M) Peter Branshøj 

 (M) Kerstin Weimman-Lindén 

 (SD) Glenn Glansin 

 (SD) Siv Scarborough 

 (SD) Sara Lindwall 

 (SD) Mikael Ljunggren 

 (SD) Ulf Gustavsson 

 (SD) Roger Lundstedt 

 (SD) Lucas Lindvall tjänstgör för Bo Kindström §§1–8, klockan 
18:00-18:22 

 (SD) Bo Kindström §§9–20, klockan 18:23-20:10 

 (SD) Peter Flink 

 (SD) Yvonne Kindström 

 (SD) Kathrin Larsson 

 (KD) Elise Arnell 

 (KD) Per-Olof Hermansson 

 (KD) Nicolette Nadj 

 (KD) - 

 (C) Eva-Karin Torhem Arnell 

   

Övriga deltagare:   Ej tjänstgörande ersättare 

(S) Laila Söderberg 
(S) Tommy Söderhagen 
(C) Anders Andersson 
(L) Niklas Herneryd 
(MP) Lars-Olof Sandberg 
(V) Johan Ljunggren 
(M) Anders Lilliestam 
(M) Carl Ljungström 
(SD) Lucas Lindvall §§9–20, klockan 18:23-20:10 
(SD) Thomas Gunnarsson 
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 Tjänstepersoner 
 Lars Landrö Utredare och 

sekreterare 
§§ 1–20 

 Karin Hydén Biträdande 
kommundirektör 

§§ 1–20  

Utses att justera: Peter Landgren (S) och Glenn Glansin (SD) med Tomas Ekberg (M) som 
ersättare 

Justeringens plats och tid: Kommunledningskontoret, 2022-02-06 klockan 15.00 

 

Underskrifter: 

Sekreterare  §§ 1–20 

Lars Landrö 

Ordförande 

Eva-Karin Torhem Arnell (C) 

Justerande 

Peter Landgren (S) 

Justerande 

Glenn Glansin (SD) 
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Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Instans 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 
2023-01-26, §§ 1–20 

Datum för anslags 
uppsättande  2023-02-07 Datum för anslags 

nedtagande 2023-03-01 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunledningskontoret 

Underskrift 

 _______________________  
Lars Landrö 
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Omröstningslista § 9, Skolprojekt i Skene - vägval och projektering av idrottshall 

Ja-röst för att beslut ska fattas idag 
Nej-röst för att ärendet ska återremitteras 
 
Resultat: 26 ja-röster, 24 nej-röster och 1 frånvarande 

11 Lena Ferm Hansson (C) Ja 
12 Ulla-Maj Persson (C) Ja 
13 Leif Sternfeldt (C) Ja 
14 Eva-Karin Torhem Arnell (C) Ja 
15 Gisella Olsson (C) Ja 
16 Stefan Brunander (C) Ja 
22 Pauli Kuitunen (S) Ja 
23 Peter Landgren (S) Ja 
24 AnnSofi Tureson (S) Ja 
25 Bo Petersson (S) Ja 
26 Ulf Dahlberg (S) Ja 
28 Håkan Andersson (S) Ja 
29 Helena Johansson (S) Ja 
30 Yasin Abbes (S) Ja 
31 Anita Lomander (S) Ja 
32 Efkan Üstündag (S) Ja 
33 Birgitta Andersson (S) Ja 
35 Agnetha Rodén (S) Ja 
37 Arthur Thiry (V) Ja 
38 Beatrix Wiberg (V) Ja 
39 Freddy Jensen (V) Ja 
49 Tuula Vähäniemi (S) Ja 

209 Niclas Svedberg (L) Ja 
217 Fredrik Tureson (S) Ja 
218 Daria Cosevaia Johnsson (S) Ja 
221 Madeleine Nielsen (V) Ja 

1 Tomas Ekberg (M) Nej 
2 Tomas Johansson (M) Nej 
3 Ann Iberius Orrvik (M) Nej 
4 Pär-Erik Johansson (M) Nej 
6 Rolf Skarin (M) Nej 
8 Magnus Lilliecrona (M) Nej 
9 Peter Branshøj (M) Nej 

10 Kerstin Weimman Lindén (M) Nej 
18 Elise Arnell (KD) Nej 
19 Per-Olof Hermansson (KD) Nej 
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20 Nicolette Nadj (KD) Nej 
40 Lo Göthberg Larsson (MP) Nej 
41 Glenn Glansin (SD) Nej 
42 Sara Lindwall (SD) Nej 
43 Mikael Ljunggren (SD) Nej 
44 Ulf Gustavsson (SD) Nej 
45 Roger Lundstedt (SD) Nej 
46 Bo Kindström (SD) Nej 
47 Peter Flink (SD) Nej 
48 Yvonne Kindström (SD) Nej 
50 Siv Scarborough (SD) Nej 
51 Kathrin Larsson (SD) Nej 

201 Hampus Lepp (M) Nej 
202 Charlotta Bornefalk (M) Nej 
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Innehållsförteckning   

Förändring av ärendelistan § 1 

Redovisning av meddelanden § 2 

Information om remiss av nya motioner § 3 

Anmälan av nya medborgarförslag § 4 

Inkomna enkla frågor § 5 

Inkomna interpellationer § 6 

Sammanträdesplan 2023 för kommunfullmäktige - förnyat 
ställningstagande 

§ 7 

Ansökan om utökad kommunal borgen för Björketorps Fiber § 8 

Skolprojekt i Skene - vägval och projektering av idrottshall § 9 

Styrdokument beslutade av kommunfullmäktige - översyn 
2023 

§ 10 

Fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen (S) § 11 

Fyllnadsval av ersättare i kommunfullmäktiges 
demokratiberedning (S) 

§ 12 

Entledigande och fyllnadsval av ersättare i socialnämnden (M) § 13 

Entledigande av ersättare i kommunfullmäktige (S) § 14 

Entledigande och fyllnadsval av ersättare i socialnämnden (S) § 15 

Entledigande och fyllnadsval av ledamot i 
kommunfullmäktiges demokratiberedning (V) 

§ 16 

Fyllnadsval av nämndeman (SD) § 17 

Fyllnadsval av nämndeman (M) § 18 

Fyllnadsval av nämndeman (S) § 19 

Entledigande och fyllnadsval av suppleant i styrelsen för 
Marks Energi AB (M) 

§ 20 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 1/2023    

Förändring av ärendelistan 
Kommunfullmäktiges beslut 
Följande ärenden tillförs ärendelistan: 

- Entledigande och fyllnadsval av suppleant i styrelsen i Marks Energi AB (M) 
- Fyllnadsval av nämndeman i Borås tingsrätt (S) 

 

 
Dagens sammanträde 
Ordförande föreslår att följande ärenden tillförs ärendelistan: 

- Entledigande och fyllnadsval av suppleant i styrelsen i Marks Energi AB (M) 
- Fyllnadsval av nämndeman i Borås tingsrätt (S) 

 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om förslagen kan antas, och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 
- 

__________________ 
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§ 2/2023 

Redovisning av meddelanden 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisning av meddelanden noteras. 

Under perioden 2022-12-16 – 2023-01-22 har följande meddelanden inkommit: 

- Beslut från Länsstyrelsen om ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige (SD) 
- Beslut från Länsstyrelsen om ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige (SD) 
- Beslut från Länsstyrelsen om ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige (S) 

 
 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om redovisningen kan noteras, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 
- 

__________________ 
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§ 3/2023    

Information om remiss av nya motioner 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen noteras. 

Ärendet 
Enligt 38 § i kommunfullmäktiges arbetsordning ska på varje ordinarie 
sammanträde med fullmäktige redovisas de beslut om remiss som har fattats. 
 
Motion om köp och rivning av Kinna hotell (L) 
Kommundirektören har den 4 januari 2023 beslutat att remittera motionen till 
kommunstyrelsen, samhällsutvecklingsenheten. 

 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om informationen kan noteras, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 
- 

__________________ 

  

https://prod360.mark.se/locator/DMS/Document/Details/Simplified/61000?module=Document&subtype=61000&recno=835132&VerID=813854
https://prod360.mark.se/locator/DMS/Document/Details/Simplified/61000?module=Document&subtype=61000&recno=835132&VerID=813854
https://prod360.mark.se/locator/DMS/Document/Details/Simplified/61000?module=Document&subtype=61000&recno=835132&VerID=813854
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§ 4/2023   Dnr: KS 2022-10 

Anmälan av nya medborgarförslag 
Kommunfullmäktiges beslut 
KS 2022-10-130/139 
Medborgarförslag om kraftverksbron i Rydal 
överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-131/137 
Medborgarförslag om GC-väg Rydal-Kinna 
överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-133 
Medborgarförslag om bemanning i äldreomsorgen 
överlämnas till omsorgsnämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-135 
Medborgarförslag om individen i centrum 
överlämnas till omsorgsnämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-141 
Medborgarförslag om flagga för Skene 
överlämnas till kommunstyrelsen för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-143 
Medborgarförslag om cykelväg till Krok 
överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-145 
Medborgarförslag om gångväg vid Lilla Hålsjövägen Hyssna 
överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
Beslut som nämnd fattar i överlämnade medborgarförslag ska återrapporteras på 
kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i juni eller december. 

 
Det åligger den nämnd som fått medborgarförslag överlämnat till sig att vid behov 
höra berörda parter i ärendet. 

Ärendet 
Enligt 38 § i kommunfullmäktiges arbetsordning ska på varje ordinarie 
sammanträde med fullmäktige redovisas de medborgarförslag som kommit in efter 
det närmast föregående ordinarie sammanträdet samt de beslut om remiss som 
har fattats. 

 
Fullmäktige ska enligt 5 kap. 22 § kommunallagen besluta i ärenden som har 
väckts genom medborgarförslag men får överlåta till kommunstyrelsen eller annan 
nämnd att besluta, utom i ärenden som är fullmäktiges uppgifter enligt 5 kap. 1 § 
kommunallagen. 
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Dagens sammanträde 
Ordföranden föreslår följande: 

KS 2022-10-130/139 
Medborgarförslag om kraftverksbron i Rydal 
Förslag: överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-131/137 
Medborgarförslag om GC-väg Rydal-Kinna 
Förslag: överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-133 
Medborgarförslag om bemanning i äldreomsorgen 
Förslag: överlämnas till omsorgsnämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-135 
Medborgarförslag om individen i centrum 
Förslag: överlämnas till omsorgsnämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-141 
Medborgarförslag om flagga för Skene 
Förslag: överlämnas till kommunstyrelsen för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-143 
Medborgarförslag om cykelväg till Krok 
Förslag: överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
KS 2022-10-145 
Medborgarförslag om gångväg vid Lilla Hålsjövägen Hyssna 
Förslag: överlämnas till teknik- och servicenämnden för handläggning och beslut 
 
Beslut som nämnd fattar i överlämnade medborgarförslag ska återrapporteras på 
kommunfullmäktiges ordinarie sammanträde i juni eller december. 
 
Det åligger den nämnd som fått medborgarförslag överlämnat till sig att vid behov 
höra berörda parter i ärendet. 

 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om förslagen kan antas och finner att så sker. 

Beslut skickas till 
Teknik- och servicenämnden 
Omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
__________________ 
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§ 5/2023   Dnr: KS 2023-22 

Inkomna enkla frågor 
Ärendet 
En enkel fråga får enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 37 ställas till ordförande och 
vice ordförande i samtliga nämnder och fullmäktigeberedningar. En fråga ska vara skriftlig 
och lämnad av en ledamot. Den ska ges in till kommunledningskontoret senast fem 
vardagar före det sammanträde vid vilket ledamot avser att ställa den.  

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning 36 § behöver inte svar på en enkel fråga vara 
skriftlig.  

En fråga bör besvaras senast vid nästkommande sammanträde. 

Under perioden 2022-12-15 – 2023-01-26 har det inkommit en enkel fråga till 
kommunstyrelsens ordförande. 

Dagens sammanträde 
Ann Iberius-Orrvik (M) ställer sin enkla fråga om särskild ersättning för seniora 
medarbetare. 

Ulf Dahlberg (S) tackar för frågan besvarar den. 

Frågeställaren tackar för svaret. 

__________________ 
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§ 6/2023   Dnr: KS 2023-9 

Inkomna interpellationer 
 
Ärendet 
Under perioden 2022-12-15 – 2023-01-26 har inga interpellationer inkommit. 
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§ 7/2023   Dnr: KS 2022-25 

Sammanträdesplan 2023 för kommunfullmäktige - förnyat 
ställningstagande 
Kommunfullmäktiges beslut 
Den av kommunfullmäktige, 16 juni 2022 § 119, beslutade sammanträdesplanen  
för 2023 fastställs även av nyvalda kommunfullmäktige. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt junisammanträde att fastställa  
sammanträdesplanen för år 2023. Av kommunfullmäktiges arbetsordning § 7  
framgår att för varje år bestämmer fullmäktige dag och tid för sammanträdena. De  
år då val av fullmäktige har ägt rum i hela landet, sammanträder nyvalda  
fullmäktige första gången i oktober. Avgående fullmäktige bestämmer dagen och  
tiden för det första sammanträdet med nyvalda fullmäktige. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, den 8 november 2022.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 november 2022, §  
283. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 19 december 2022, § 230, där följande 
föreslås:  

Den av kommunfullmäktige, 16 juni 2022 § 119, beslutade sammanträdesplanen för 2023 
fastställs även av nyvalda kommunfullmäktige.  

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, och finner 
att så sker. 

Beslut skickas till 
- 

__________________ 
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§ 8/2023   Dnr: KS 2018-238 045 

Ansökan om utökad kommunal borgen för Björketorps Fiber 
Kommunfullmäktiges beslut 
Borgen beviljas för Björketorps Fiber ekonomisk förening med 4 miljoner kronor till och 
med 2027-12-31, med följande villkor gentemot föreningen: 

1. Borgensavgift sätts till 0 %. 

2. Föreningen skickar årsredovisning till kommunen för varje räkenskapsår. 

3. Föreningen skickar kopia av styrelseprotokoll till kommunen efter varje sammanträde. 

4. Föreningen ska tillse att investeringarna hålls försäkrade under hela den tid som borgen 
ska gälla. 

5. Föreningens fibernät ska utgöra säkerhet för kommunens eventuella återkrav vid infriat 
borgensåtagande. Detta innebär att nätet inte får avyttras utan kommunens skriftliga 
medgivande under tiden för borgensåtagandet. 

Ovan angivna villkor för givande av borgen ska bekräftas av Björketorps Fiber ekonomisk 
förening genom undertecknande av villkorshandling från föreningens firmatecknare. 
Kommundirektören bemyndigas att i övrigt teckna erforderliga handlingar. 

Detta beslut om borgen behandlas separat från tidigare beslut om borgen till Björketorps 
Fiber ekonomisk förening. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 7 juni 2018 att bevilja kommunal borgen till Björketorps 
Fiber ekonomisk förening för lån som avser tillfällig finansiering av bredbandsutbyggnad. 
Beslutet var baserat på att föreningen i sin tur fått beslut om bidrag från Länsstyrelsen. 
Borgensbeloppet beslutades till 5 331 000 kronor och gällde först till 2019-01-31, men 
förlängdes fram till en månad efter det att föreningen fått hela sitt beviljade bidrag från 
Länsstyrelsen, dock längst fram till 2020-09-30. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade därefter den 16 juni 2020, baserat på beviljade 
bidrag till föreningen från Länsstyrelsen, att ytterligare förlänga borgensåtagandet till 
2022-09-30 samt utöka borgensåtagandet till beloppet 7 987 638 kronor. Beslutet 
förlängdes senare till att gälla fram till 2023-02-27. 

Under september 2022 inkom Björketorps Fiber med en ansökan om kommunal borgen 
fram till 2027-12-31. I förutsättningarna ingår inte några bidrag från Länsstyrelsen, de 
aktuella projekten ska genomföras genom att ha en kredit hos Varbergs Sparbank. 
Krediten ska trygga likviditeten för strategiska beslut och ge fortsatt stabilitet för 
föreningens verksamhet. Ansökan om kommunal borgen är till beloppet 4 000 000 kronor. 
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Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, den 25 oktober 2022.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 november 2022, § 288.  

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 19 december 2022, § 233, där följande 
föreslås:  

Borgen beviljas för Björketorps Fiber ekonomisk förening med 4 miljoner kronor till och 
med 2027-12-31, med följande villkor gentemot föreningen: 

1. Borgensavgift sätts till 0 %. 

2. Föreningen skickar årsredovisning till kommunen för varje räkenskapsår. 

3. Föreningen skickar kopia av styrelseprotokoll till kommunen efter varje sammanträde. 

4. Föreningen ska tillse att investeringarna hålls försäkrade under hela den tid som borgen 
ska gälla. 

5. Föreningens fibernät ska utgöra säkerhet för kommunens eventuella återkrav vid infriat 
borgensåtagande. Detta innebär att nätet inte får avyttras utan kommunens skriftliga 
medgivande under tiden för borgensåtagandet. 

Ovan angivna villkor för givande av borgen ska bekräftas av Björketorps Fiber ekonomisk 
förening genom undertecknande av villkorshandling från föreningens firmatecknare. 
Kommundirektören bemyndigas att i övrigt teckna erforderliga handlingar. 

Detta beslut om borgen behandlas separat från tidigare beslut om borgen till Björketorps 
Fiber ekonomisk förening. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, och finner 
att så sker.  

Beslut skickas slutligt till 
Björketorps Fiber ekonomisk förening 
____________________ 
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§ 9/2023   Dnr: KS 2022-222 

Skolprojekt i Skene - vägval och projektering av idrottshall 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet Skolprojekt i Skene – vägval och projektering av idrottshall återremitteras till 
kommunstyrelsen med motiveringen att det finns oklarheter kring hur detaljplanen 
påverkar storleken på hallarna, det vill säga höjden på hallarna. Det behöver ses till 
parkeringsnormerna gällande de båda alternativen eftersom det enligt det ena förslaget 
kommer att behövas väldigt mycket mer parkeringar. Det större förslaget förutsätter en 
storlek på skolan som ännu inte är beslutat. Kommunen har bara fattat beslut om etapp 
ett gällande skolan. Frågan är vilket elevantal hallutredningen är beräknad på. När det 
gäller jämförelsetalen som finns, hänvisas till Elise Benjaminssons (M) protokollsanteckning 
från kommunstyrelsens behandling av ärendet den 19 december 2022 (bilaga 1).  

Protokollsanteckning och bilagor 
Protokollsanteckning från Ulf Dahlberg (S) är bilagd protokollet (bilaga 2).  
 
Bilagorna återfinns i slutet av protokollet. 
 

Ärendet 
Teknik- och servicenämnden har på uppdrag av kultur- och fritidsnämnden gjort en 
förstudie för lokaler för idrott och kultur som en del i projektet med skolorna i 
Skeneområdet.  

Behovet av lokaler för idrott var inte fullt utrett vid beslut om projektering och byggstart 
för etapp ett, ny högstadieskola varför den frågan nu hanteras separat. 

Förstudien har resulterat i olika val tillika investeringsnivåer avseende idrottslokalerna 
vilket även påverkar barn- och utbildningsnämnden. Gemensamt för alternativen som lyfts 
i förstudien är att befintliga kampsportslokaler ersätts och anpassas efter dagens behov 
samt att det tillkommer en yta för kampsport. Skillnaden mellan alternativen är storleken 
på den idrottshall som sedan tidigare ingått i projektet. 

Avseende kulturlokalerna så är de i sammanhanget marginella då separata kulturlokaler i 
etapp 1 omfattas av ett övningsrum för musik vilket beräknas kunna ingå i tidigare 
förstudie av projektet kring skolan.   

Såväl barn- och utbildningsnämnden som kultur- och fritidsnämnden har ställt sig bakom 
förstudien och förslagit att alternativ A projekteras vidare inför byggstart. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, den 9 november 2022.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 november 2022, § 289. 
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Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 19 december 2022, § 235, där följande 
föreslås:  

Investeringsbudgeten för Skeneskolan etapp 1 utökas från 299 miljoner kronor till 332,7 
miljoner kronor där riktvärde för skola är 245,0 miljoner kronor och för idrottshallar 87,7 
miljoner kronor. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut 

Dagens sammanträde 
Ärendet diskuteras. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Dahlberg (S), Lena Ferm Hansson (C), Peter Landgren (S), Arthur Thiry (V), Håkan 
Andersson (S), Leif Sternfeldt (C) och Stefan Brunander (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Tomas Ekberg (M), Lo Göthberg Larsson (MP), Elise Arnell (KD), Glenn Glansin (SD), 
Tomas Johansson (M), Pär-Erik Johansson (M), Kerstin Weimman-Lindén (M) och Ann 
Iberius Orrvik (M) yrkar på återremiss med motiveringen att det finns oklarheter kring hur 
detaljplanen påverkar storleken på hallarna, det vill säga höjden på hallarna. Det behöver 
ses till parkeringsnormerna gällande de båda alternativen eftersom det enligt det ena 
förslaget kommer att behövas väldigt mycket mer parkeringar. Det större förslaget 
förutsätter en storlek på skolan som ännu inte är beslutat. Kommunen har bara fattat 
beslut om etapp ett gällande skolan. Frågan är vilket elevantal hallutredningen är beräknad 
på. När det gäller jämförelsetalen som finns, hänvisas till Elise Benjaminssons (M) 
protokollsanteckning från kommunstyrelsens behandling av ärendet den 19 december 
2022. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan fatta beslut idag eller om ärendet ska 
återremitteras, och finner att ärendet ska återremitteras. 

Votering begärs och verkställs.  

Med 26 röster för att beslut ska fattas idag och 24 röster för återremittering finner 
ordförande att ärendet återremitteras enligt 5 kap. 50 § kommunallagen om så kallad 
minoritetsåterremiss.  

Omröstningslista finns i början av protokollet. 

Beslut skickas slutligt till 
Teknik- och servicenämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 

_______________________ 
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§ 10/2023   Dnr: KS 2022-599 

Styrdokument beslutade av kommunfullmäktige - översyn 2023 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen av styrdokument. 

Avfallsplanen, del 1 i Renhållningsordningen, upphävs. 

Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska fullmäktige vid första sammanträdet årligen 
få en redovisning av de styrdokument som inte tagits upp för förnyad prövning inom 
angiven tid. Enligt riktlinjer för styrdokument bör varje styrdokument revideras eller tas 
upp för granskning vart fjärde år. Kommunledningskontoret har sammanställt 
styrdokumenten som är beslutade av kommunfullmäktige. 

Ärendets behandling 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, den 16 november 2022.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 30 november 2022, § 287.  

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 19 december 2022, § 231, där följande 
föreslås: 

Kommunfullmäktige noterar redovisningen av styrdokument. 

Avfallsplanen, del 1 i Renhållningsordningen, upphävs. 

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut. 

Dagens sammanträde 
Håkan Andersson (S) yrkar bifall på kommunstyrelsens förslag. 

Ärendet diskuteras. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan anta kommunstyrelsens förslag, och finner 
att förslaget antas.  

Beslut skickas slutligt till 
Alla nämnder och styrelser 

______________________ 
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§ 11/2023   Dnr: KS 2022-398 

Fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen (S) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet om att utse ny ersättare i kommunstyrelsen bordläggs. 

Ärendet 
Då Ulla Lätt (S) har avlidit behöver fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen göras. 

Enligt 36 § i kommunfullmäktiges arbetsordning tillämpas vid fyllnadsval   
förenklat förfarande. Partiet, som den ledamot eller ersättare tillhör som   
ska ersättas, lägger under fullmäktiges sammanträde fram förslag till   
ersättare. 

 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Dahlberg (S) föreslår att ärendet om att utse ny ersättare i kommunstyrelsen 
bordläggs. 

 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan bordlägga ärendet om att utse ny ersättare 
i kommunstyrelsen, och finner att det sker 

 

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 

__________________ 
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§ 12/2023   Dnr: KS 2022-396 

Fyllnadsval av ersättare i kommunfullmäktiges demokratiberedning 
(S) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet om att utse ny ersättare i kommunfullmäktiges demokratiberedning bordläggs. 

Ärendet 
Då Ulla Lätt (S) har avlidit behöver fyllnadsval av ersättare i kommunfullmäktiges 
demokratiberedning göras. 

Enligt 36 § i kommunfullmäktiges arbetsordning tillämpas vid fyllnadsval   
förenklat förfarande. Partiet, som den ledamot eller ersättare tillhör som   
ska ersättas, lägger under fullmäktiges sammanträde fram förslag till   
ersättare. 

 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Dahlberg (S) föreslår att ärendet om att utse ny ersättare i kommunfullmäktiges 
demokratiberedning bordläggs. 

 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan bordlägga ärendet om att utse ny ersättare 
i kommunfullmäktiges demokratiberedning, och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 
Kommunfullmäktiges demokratiberedning 

_________________ 
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§ 13/2023   Dnr: KS 2022-404 

Entledigande och fyllnadsval av ersättare i socialnämnden (M) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Åsa Johansson (M) entledigas från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

Ärendet om att utse ny ersättare i socialnämnden bordläggs. 

Ärendet 
Åsa Johansson (M) har i skrivelse den 16 december 2022 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i socialnämnden. 

Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdrag när den förtroendevalde önskar att avgå, om det inte finn skäl emot det. 

Enligt 36 § i kommunfullmäktiges arbetsordning tillämpas vid fyllnadsval   
förenklat förfarande. Partiet, som den ledamot eller ersättare tillhör som   
ska ersättas, lägger under fullmäktiges sammanträde fram förslag till   
ersättare. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Ekberg (M) föreslår att ärendet om att utse ny ersättare i socialnämnden bordläggs. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Åsa Johansson (M) från uppdraget 
som ersättare i socialnämnden, och finner att så sker.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan bordlägga ärendet om att utse ny ersättare 
i socialnämnden, och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 
Åsa Johansson 
Socialnämnden 
 
__________________ 
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§ 14/2023   Dnr: KS 2022-395 

Entledigande av ersättare i kommunfullmäktige (S) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Karl-Gustaf Wiberg (S) entledigas från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige. 

Ärendet 
Karl-Gustaf Wiberg (S) har i skrivelse den 10 januari 2023 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige. 

Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdrag när den förtroendevalde önskar att avgå, om det inte finn skäl emot det. 

 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Karl-Gustaf Wiberg (S) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige, och finner att så sker.  

Ordförande meddelar att Länsstyrelsen tillskrivs för att utse ny ersättare. 

 
Beslut skickas till 
Karl-Gustaf Wiberg 
Länsstyrelsen 
__________________ 
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§ 15/2023   Dnr: KS 2022-404 

Entledigande och fyllnadsval av ersättare i socialnämnden (S) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Karl-Gustaf Wiberg (S) entledigas från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

Ärendet om att utse ny ersättare i socialnämnden bordläggs. 

Ärendet 
Karl-Gustaf Wiberg (S) har i skrivelse den 10 januari 2023 avsagt sig sitt uppdrag som 
ersättare i socialnämnden. 

Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdrag när den förtroendevalde önskar att avgå, om det inte finn skäl emot det. 

Enligt 36 § i kommunfullmäktiges arbetsordning tillämpas vid fyllnadsval   
förenklat förfarande. Partiet, som den ledamot eller ersättare tillhör som   
ska ersättas, lägger under fullmäktiges sammanträde fram förslag till   
ersättare. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Dahlberg föreslår att ärendet om att utse ny ersätter i socialnämnden bordläggs. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Karl-Gustaf Wiberg (S) från 
uppdraget som ersättare i socialnämnden, och finner att så sker.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan bordlägga ärendet om att utse ny ersättare 
i socialnämnden, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 
Karl-Gustaf Wiberg 
Socialnämnden 
__________________ 
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§ 16/2023   Dnr: KS 2022-396 

Entledigande och fyllnadsval av ledamot i kommunfullmäktiges 
demokratiberedning (V) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Pia Eklund (V) entledigas från uppdraget som ledamot i kommunfullmäktiges 
demokratiberedning.  

Ärendet om att utse ny ledamot i kommunfullmäktiges demokratiberedning bordläggs. 

Ärendet 
Pia Eklund (V) har i skrivelse den 12 januari 2023 avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktiges demokratiberedning. 

Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdrag när den förtroendevalde önskar att avgå, om det inte finn skäl emot det. 

Enligt 36 § i kommunfullmäktiges arbetsordning tillämpas vid fyllnadsval   
förenklat förfarande. Partiet, som den ledamot eller ersättare tillhör som   
ska ersättas, lägger under fullmäktiges sammanträde fram förslag till   
ersättare. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Madeleine Nielsen (V) föreslår att ärendet om att utse ny ledamot i kommunfullmäktiges 
demokratiberedning bordläggs. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Pia Eklund (V) från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktiges demokratiberedning, och finner att så sker.  

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan bordlägga ärendet om att utse ny ledamot i 
kommunfullmäktiges demokratiberedning, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 
Pia Eklund 
Kommunfullmäktiges demokratiberedning 
__________________ 
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§ 17/2023   Dnr: KS 2018-343 115 

Fyllnadsval av nämndeman (SD) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Joacim Karlsson (SD) utses som ny nämndeman i Borås tingsrätt 

Ärendet 
Björn Sävner (SD) har den 8 december 2022 entledigats från sitt uppdrag som 
nämndeman i Borås tingsrätt. Med anledning av detta hemställer tingsrätten om att ny 
nämndeman utses för tiden därefter fram till och med den 31 december 2023. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Glenn Glansin (SD) föreslår att Joacim Karlsson (SD), Skene, utses som ny nämndeman i 
Borås tingsrätt. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan utse Joacim Karlsson (SD) som ny 
nämndeman i Borås tingsrätt, och finner att så sker.  

 

Beslut skickas till 
Borås tingsrätt 
Joacim Karlsson  
__________________ 
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§ 18/2023   Dnr: KS 2018-343 115 

Fyllnadsval av nämndeman (M) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet om att utse ny nämndeman i Borås tingsrätt bordläggs. 

Ärendet 
Carl Ljungström (M) har den 9 december 2022 entledigats från sitt uppdrag som 
nämndeman i Borås tingsrätt. Med anledning av detta hemställer tingsrätten om att ny 
nämndeman utses för tiden därefter fram till och med den 31 december 2023. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Ekberg (M) föreslår att ärendet om att utse ny nämndeman i Borås tingsrätt 
bordläggs. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan bordlägga ärendet om att utse ny 
nämndeman i Borås tingsrätt bordläggs, och finner att så sker. 

 

Beslut skickas till 
Borås tingsrätt 

__________________ 
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§ 19/2023   Dnr: KS 2018-343 115 

Fyllnadsval av nämndeman (S) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Jarmo Kusmin (S)utses som ny nämndeman i Borås tingsrätt 

Ärendet 
Maria Holmberg (S) har den 19 januari 2023 entledigats från sitt uppdrag som 
nämndeman i Borås tingsrätt. Med anledning av detta hemställer tingsrätten om att ny 
nämndeman utses för tiden därefter fram till och med den 31 december 2023. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Dahlberg (S) föreslår att Jarmo Kusmin (S) utses som ny nämndeman i Borås tingsrätt. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan utse Jarmo Kusmin (S) som ny nämndeman 
i Borås tingsrätt, och finner att så sker.  

 

Beslut skickas till 
Borås tingsrätt 
Jarmo Kusmin 
_______________ 
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§ 20/2023   Dnr: KS 2018-710 107 

Entledigande och fyllnadsval av suppleant i styrelsen för Marks 
Energi AB (M) 
Kommunfullmäktiges beslut 
Magnus Bengtsson (M) entledigas från uppdraget som suppleant i styrelsen för Marks 
Energi AB. 

Lisa Ståhl Andersson (M) utses som ny suppleant i styrelsen för Marks Energi AB. 

Ärendet 
Magnus Bengtsson (M) har i skrivelse den 16 januari 2023 avsagt sig sitt uppdrag som 
suppleant i styrelsen för Marks Energi AB. 

Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdrag när den förtroendevalde önskar att avgå, om det inte finn skäl emot det. 

Enligt 36 § i kommunfullmäktiges arbetsordning tillämpas vid fyllnadsval   
förenklat förfarande. Partiet, som den ledamot eller ersättare tillhör som   
ska ersättas, lägger under fullmäktiges sammanträde fram förslag till   
ersättare. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Tomas Ekberg (M) föreslår att Lisa Ståhl Andersson (M), Örby, utses som ny suppleant i 
styrelsen för Marks Energi AB. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan entlediga Magnus Bengtsson (M) från 
uppdraget som suppleant i styrelsen för Marks Energi AB, och finner att så sker. 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan utse Lisa Ståhl Andersson (M) som ny 
suppleant i styrelsen för Marks Energi AB, och finner att så sker. 

Beslut skickas till 
Magnus Bengtsson 
Lisa Ståhl Andersson 
Marks Energi AB 
_______________ 
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Bilaga 1 – Protokollsanteckning, Elise Benjaminsson (M), från 
kommunstyrelsens behandling av ärendet Skolprojekt i Skene – 
vägval och projektering av idrottshall   
 
Inledningsvis ser vi fram emot en ny och tydligare process för de investeringar vi står 
inför. Den otydlighet som idag råder kring allt från vad en förstudie ska innehålla till 
prioriteringsordning, utformning och långsiktiga driftskonsekvenser måste klargöras. Vi 
anser också att det krävs förtydliganden kring vad som ska anses som grundutförande, 
målet måste vara att hålla kostnaderna för nyinvesteringar nere, arbeta resurseffektivt 
genom att underhålla det vi har. Vi efterfrågar tydligare behovsanalyser och nyckeltal där 
varje lösning inte alltid blir det ”extra” tilltagna alternativet. För oss är t ex lärare viktigare 
än byggnader och vi ställer oss frågan om behovet av hallar skulle vara detsamma om 
lokalkostnaderna till större del låg ute på varje enhet att hantera. 
  
Vi konstaterar att efterfrågade nyckeltal kring antal hallar och hallyta per capita/elev jmf 
med andra kommuner saknas och inte finns inrapporterade i nationella databaser. 
Behovsanalysen måste utgå från verksamheternas faktiska behov, och de kostnader 
nämnderna måste bära. Det handlar om att vi som politiker ska kunna fatta de allra bästa 
besluten, söka öka likvärdigheten och värna skattebetalarnas pengar.  
 
Ur ett likvärdighetsperspektiv och alla elevers rätt till likvärdig stimulans konstaterar vi 
vidare att det saknas idrottshall t ex för Fotskälsskolan. I centralorten finns redan idag 
stora möjligheter till olika idrotter. Vår uppfattning är att det således vore bättre att bygga 
ut hallytorna i Skene i steg och etapper och tillse att likvärdigheten ökar bland kommunens 
skolor och förskolor. Det redovisade och uppskattade behovet utifrån Barn- och 
utbildningsnämndens ansvarsområde baseras på när skolan är fullt utbyggd med 650 
elever åk 7-9. Det ska jämfört med 360 elever idag. Ämnet idrott innehåller olika moment, 
där flera med fördel kan förläggas utomhus, på badhuset eller i vanlig lektionssal. Det 
handlar om schemaläggning.  
 
Moderaterna har i processen kring skolstrukturen i Skene varit tydliga med att vi vill se två 
F-6 skolor och en högstadieskola i Skene. Vi föreslog att en ny F-6 skola byggs på 
Ängahagen och i den kalkyl som togs fram inför inriktningsbeslutet ingick en hall.  
 
Vi konstaterar också att Barn- och utbildningsnämnden inte fattat beslut om fortsatta 
etapper avseende Skeneskolorna och hur den vidare skolstrukturen ska se ut. I ärendet 
om Prioriteringsordning för lokalinvesteringar 2022 som Barn- och utbildningsnämnden 
fattat beslut om framgår att förvaltningschefen får i uppdrag att snarast utreda 
förutsättningarna att lägga etapp tre i priogrupp två med tillägget att ”utredningen ska 
särskilt belysa behov, möjligheter och konsekvenser av att bygga en ny skola i Ängahagen 
(beräknat till ca 152 miljoner kronor inkl idrottshall enligt tidigare underlag inför 
inriktningsbeslutet)”. Som en konsekvens av detta anser vi att behovet av idrottsytor i 
anslutning till Ängskolan utifrån skolverksamhetens behov inte är tillräckligt utrett, varför 
vi valde att ej delta i beslutet avseendeidrottshall 
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Bilaga 2 – Protokollsanteckning 

Bästa Mark vill ha antecknat i protokollet att oppositionen inte har anfört att de vill 
återremittera ärendet för att ha ett bättre underlag för att kunna fatta beslut i varken 
KSAU eller i KS, utan där valt att inte deltaga i beslutet och bara lämnat en 
protokollsanteckning som är transporterad från Barn- och utbildningsnämnden. 
Återremisstexten anger att oppositionen vill ha bättre underlag i ärendet om antalet 
parkeringsplatser.  
 
Själva syftet med att påbörja projektering är att kunna jobba vidare med utredning och 
förberedelse av bygget med den beskrivningen av frågor som oppositionen anför i sin 
återremiss. Det är svårt att få svar på frågorna om vi inte först påbörjar projekteringen 
vilket gör att vi hamnar i ett moment 22. Oppositionen vill ha svar innan de fattar beslut, 
om en projektering som ska ta fram svar på frågorna! 
 
Att inte fatta beslut på kommunfullmäktiges januarimöte föranleder att vi äventyrar 
möjligheten att få en färdigställd idrottshallslösning i samma tid som skolbyggnaden. En 
fördröjning av projektering och byggstart riskerar även att öka kostnaderna totalt på 
projektet. 
 
Ulf Dahlberg (S) för Bästa Mark 
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